



香港地貌岩石保育協會  
Association for Geoconservation, Hong Kong

### 會員活動：不一樣的吉澳、鴨洲

本會於 2016 年 5 月 28 日舉行了「不一樣的吉澳、鴨洲 會員活動」，共有 47 位會員包括幹事參加。是次活動有幸得本會榮譽顧問嚴維樞教授(香港大學地球科學系榮譽教授)抽空出席，引領參加者到兩地作地質考察。在過程中嚴教授深入淺出地講解有關赤門海峽、吉澳及鴨洲的地質特色和約 180 – 1.1 萬年前(更新世)時較高海平面的證據。他更與參加者分享有關全球暖化的成因及其研究結果。各人對嚴教授的講解及研究深感興趣，並且作了深入的交流。此外，在吉澳享用的豐富地道客家菜午餐，令人十分回味。餐後由副主席蔡慕貞小姐及幹事帶領眾人參觀本會營運的吉澳地質教育中心及當地文化。回程時由活動組長 - 梁綺雯小姐 (Gladys) 和 陳安琪小姐 (Hayley) 主持的精彩遊戲除令大家捧腹大笑之餘，更加深了對地球科學的認識。

### Members Activity: A different Kat O 、 Ap Chau

47 members including exco members joined the members activity: A different Kat O 、 Ap Chau held on 28<sup>th</sup> May, 2016. It was our honour to have Professor Yim, our Honorary Advisor and Honorary Professor of Department of Earth Sciences, The University of Hong Kong, guiding us for this trip. Prof. Yim led the group to explore the unique spectacular geological features of these two places. Besides explaining about the geology of Tolo Channel, Ap Chau and Kat O as well as evidences of higher sea level during the Pleistocene Epoch (time spanned 11,000 – 1.8 million years old), he also shared the causes of global warming and his related research study with us. The participants learnt a lot from him and showed a strong interest in the topics by exchanging views. One of the most memorable moments was enjoying the rich local Hakka cuisine for lunch. After that, our Vice Chairman Ms Cindy Choi and the crew showed the participants around our Kat O Geo Heritage Centre and introduced them the local culture. On the return journey, the interesting games led by our Activities Leaders – Ms Gladys Leung and Ms Hayley Chan not only brought laughter but enabled the attendants to understand more about our mother earth.



香港地貌岩石保育協會  
Association for Geoconservation, Hong Kong







香港地貌岩石保育協會  
Association for Geoconservation, Hong Kong





香港地貌岩石保育協會  
Association for Geoconservation, Hong Kong

